
 

 
 
 
 

GroenLinks Zuid-Holland - Verslag Provinciale 
Ledenvergadering 
Datum: 7 december 2024 
Tijd: 13.30 
Locatie: Hybride (Fysieke locatie: Meet Tuesday, Rotterdam) 
 

agendapunt Onderwerp 
 

1 Opening (Roel Schoenmakers) 

 
• In afwezigheid van Myra (vertraagd) opent Roel de vergadering om 13.33 
• Roel vraagt een moment te nemen voor de explosie in Den Haag 

• Er zijn een paar nieuwe leden. Roel legt uit wat we op onze 
ledenvergadering doen, en verzoekt alle aanwezigen om naamkaartje op te 
plakken 
 

• Roel neemt ons door de vergaderafspraken. Er wordt niets opgenomen. 
Verzoek voor de mensen online om op mute te blijven. 

 

 
• We vergaderen in twee delen. Eerste deel alleen GL, tweede deel samen met 

de PvdA omdat we samen één fractie hebben. 
• De agenda wordt vastgesteld. De toelichting van de fractie wordt verschoven 

naar het tweede onderdeel, en valt daarmee van de agenda af. 
 

2 Vaststellen notulen (Roel) 
 
• Er zijn geen geen opmerkingen over de notulen 
 

3 Verantwoording & update vanuit het bestuur (Roel & Anna Robin 

Hogendoorn Streef) 
 
Roel verteld over wat wij als bestuur doen: 
• Ondersteuning van afdelingen: We hebben 2 avonden georganiseerd over 

samenwerking met de PvdA en een avond over scouting, t.b.v. 
afdelingsbesturen 

• Roel was zelf betrokken bij het organiseren van debat cafés om leden de 
kans te geven te praten over politiek en om met de leden in gesprek te 

gaan. 
 

Er staat een vacature open voor algemeen bestuurslid 
 
Roel geeft Anna Robin het woord over de ondersteuning van de afdelingen 

• Afdelingen zijn verdeeld onder verschillende bestuursleden 
• Afdelingen verschillen erg van elkaar. Contact is in eerste instantie met de 

voorzitter van een afdeling. We checken onder andere in om te kijken hoe 
een afdeling draait. We zijn daarmee ook een klankboord voor de 
voorzitter. Sommige afdelingen hebben hulp nodig. Wij proberen te helpen 
waar dat kan. 

• Vraag uit de zaal; ondersteun je proactief afdelingen, of vanuit de 

afdelingen zelf? Wij leggen zelf ook contact met afdelingen. Roel voegt toe: 
We hebben vanwege deadlines voor de samenwerking met de PvdA zelf ook 
proactief een belronde gedaan. 

• Vraag uit de zaal; Is er alleen bestuurs inhoudelijk en niet politiek 
inhoudelijk contact met afdelingen? Ariëtte Kasbergen antwoordt: De fractie 
heeft wel contact, maar met name op portefeuille niveau. Er zijn hier 

appgroepen voor gemaakt. 



• Vraag uit de zaal (Rens); Mogen alleen de secretaris & penningmeester van 
buiten de afdeling zelf komen? Nee, alle bestuursleden mogen buiten de 
afdelingen wonen 

• Vraag uit de zaal; Zij afdelingen per gemeente georganiseerd? Dit verschilt, 
meestal wel, maar bijv. de afdeling Drechtstreden bestaat uit verschillende 
gemeentes 

• Vraag uit de zaal; Hoeveel afdelingen zijn er? Rond de 20, per buddy rond 

de 7 
• Vraag uit de zaal (Robert); Als er geen afdeling in een gemeente is, kan die 

tijdelijk onder een andere afdeling vallen? Wij of afdelingen in de buurt 
kunnen kijken naar het opzetten van afdelingen 

• Vraag uit de zaal (Roderick); Reizen naar gemeente kan kostbaar zijn. Zijn 
er reiskosten beschikbaar voor bestuursleden? Ja, en hier wordt ook 

gebruik van gemaakt. 
• Vraag uit de zaal (Winnifred); Hebben jullie zicht op waar witte vlekken 

zijn? Wij hebben redelijk zicht op afdelingen, 
• Vraag uit de zaal (Winnifred); Welke mogelijkheden zijn er om witte 

vlekken op te heffen? Mensen hebben geen vangnet die in witte vlek 
wonen. Recent is Kantwijk bij afdeling Noordwijk gekomen, direct 
resulterende in meer vrijwilligers. Roel antwoordt dat we hier naar gaan 

kijken 
• Vraag uit de zaal; Wat wordt er aan gedaan om te voorkomen dat de 

deadline niet gehaald wordt voor de besluitvorming PvdA? Roel, ons idee is 
dat het redelijk goed gaat. 

• Vraag uit de zaal; Hoeveel afdelingen gaan samen met de PvdA één lijst 
vormen? Volgens landelijk, bijna 80%. 

• Vraag uit de zaal; Hoeveel hebben nog geen besluit genomen? Joop 

Schippers antwoordt: Uit een belronde bleek dat er komende tijd nog 
vergaderingen zijn, maar het idee is dat meeste al in ieder geval stemming 
hebben gepland. 

• Kees Justus complimenteert het bestuur voor de inzet voor ondersteuning 
afdelingen 
 

Roel vraagt waar leden behoefte aan hebben waar het provinciaal bestuur in 
kan voorzien 
• Vraag uit de zaal (Menno); De provincie is voor veel mensen een ver van je 

bed show. Het zou mooi zijn om inhoudelijk meer mee te krijgen. Bijv.; 
hoeveel m2 natuur is er bijgekomen? terugkoppeling fractie komt in het 
tweede deel. Ariëtte: We brengen inhoud onder de aandacht op sociale 
media, de website en in de nieuwsbrief. 

• Joop Kunst: We hadden vroeger werkgroepen, maar dat werkte niet goed. 
We maken liever gebruik van lokale werkgroepen zonder zelf werkgroep in 
stand te houden. Bijeenkomst als een thema actueel is op bijv. een politiek 
café is effectiever dan werkgroep. 

• Vraag uit de zaal (Nol); ook mijn ervaring dat binding lokaal beter is dan in 
provincie. Hoe vaak worden er nu debat cafés georganiseerd? Wij hebben 
er nu 2 georganiseerd, er zijn er wel meer in de pijpleiding geweest maar 

deze zijn niet door gegaan. Een derde komt waarschijnlijk in februari. 
Debat café is altijd in samenwerking met lokale afdeling en hoeft weinig tijd 
te kosten. 

• Vraag uit de zaal (Ariëtte); we zijn vandaag met een kleine groep; is het 
een idee om met de ledenvergadering met een inhoudelijk onderwerp te 
doen om meer mensen aan te trekken? Inhoud komt in het tweede deel 

• Vraag uit de zaal (Winnifred); Welke onderwerpen bespreken we bij een 
debat café? EU verkiezingen in Wassenaar; 3 onderwerpen, veiligheid, 
duurzaamheid en algemeen EU. Kwamen mooie dingen uit, mensen die niet 
lid zijn komen ook. Vorige week over kiesstelsel voorstellen van bijv. NSC, 

• Vraag uit de zaal; Het is makkelijk om lid te worden, maar wel een drempel 
om naar vergadering te komen omdat je niet weet wat te verwachten. Doen 

jullie actief iets als mensen zich aanmelden als lid? Iemand uit de zaal 

antwoordt; Afdeling Rotterdam neemt contact op met nieuwe leden, en 
vragen of ze iets willen doen. Zou goed zijn als mensen zowel in werkgroep 
GL als PvdA zitten 



Roel; het ledencontact gaat veel via lokale afdelingen. Niet iedereen vind 
het fijn om gebeld te worden. Wij proberen afdelingen te ondersteunen hoe 
dit soort dingen te doen 

• Opmerking uit de zaal (Robert); Een werkgroep is ook voor input leveren 
verkiezingsprogramma en ondersteunen fractie. Werkte niet omdat ze veel 
praten maar geen echte input leveren. Debat café is wel goed om discussie 
aan te gaan en input op te halen 

• Vraag uit de zaal (Nol); Dit zijn nog niet direct thema’s voor de 
provincie/lokale afdeling. Misschien bijv. iets organiseren over de 
haven/vliegveld, of iets anders? Goed om een mail te sturen naar alle 
afdelingen? 

• Roel over samenwerking met afdelingen: Soms moeilijk om contact te 
onderhouden. Duurt soms wat langer om samen een avond op te zetten 

• Ariëtte; Debat café is echt goed voor contact met achterban. Fractie houdt 
ook 2 keer per jaar een raadsleden/wethoudersdag om in contact te blijven 

• Vraag uit de zaal; Zit deze onderwerpen niet in werkgroep? Ariette; nee, 
vaak leden in werkgroep met zelfde idealen, maar zitten niet ver genoeg in 
dossier om echt te helpen. Informatie gaat veel meer van raadslid naar 
werkgroep dan andersom 

• Vraag uit de zaal (Winnifred); debat café meer voor achterban, politiek cafe 

meer voor niet leden? Goed om het doel duidelijk te hebben. Roel; hangt af 
van de organisatie. We proberen het doel van te voren duidelijk te maken. 
Het is geen inspraakavond 

• Opmerking uit de zaal (Menno); Als je actief lid wordt, wil je wel mee 
denken over de inhoud. Ik mis dit wel. Debat café was nog steeds niet echt 
over de inhoud. Ook meer op de hoogte houden. Roel; partijprogramma 
vaststellen is eens in de 4 jaar, maar we gaan kijken of we hier meer over 

willen betekenen. Naast programma commissie is er niet constant inhoud 
op te halen. Goed om verwachtingen te managen maar willen ook in wens 
van leden voorzien. Wij proberen wel ook info van debat café terug te 

koppelen naar fractie Ariette; eerst ook grote verwachtingen over invloed, 
maar valt tegen in de Staten. Het verkiezingsprogramma is echt een goed 
moment. Tussentijds heb je echt beperkte invloed.  

• Opmerking uit de zaal; Dit zijn vraagstukken van alle tijden; maar ik mis 
sociaal media in de discussie. Dit is een goed middel voor bijv. input 
commissievergaderingen. Bepleit om effectiever gebruiker, bijv. 
appgroepen en ook wat te doen met die informatie. Werkgroepen en debat 
cafés zijn te traag. Roel; bijna alle lokale afdelingen hebben een chatgroep, 
misschien niet alle afdelingen. Wij hebben ook een appgroep en maken 
daar gebruik van. Ariette; we zijn heel actief op de socials; we hebben een 

provinciale appgroep, voor ons vanzelfsprekend; fractiemedewerker zit 
helemaal op communicatie. Joop; Vroeger stond het onder de nieuwsbrief. 
We kunnen de appgroep daar nog een keer inzetten. 

• Opmerking uit de zaal; Het is goed zoeken om te kijken wanneer activiteit 

is. Zou leuk zijn om eens per maand een overzicht van activiteiten te 
hebben. Roel; We proberen goed te communiceren en overload van mails 
te voorkomen 

• Vraag uit de zaal (Winnifred); als je leden belt, toch belangrijk als je 
provinciaal niveau daar aan kan hangen. Hoe gaan we dat beter in de markt 
zetten? Hoe maken jullie gebruik van lijst met mensen die “lokaal actief” 
hebben ingevuld? Zou goed zijn om oproep te doen om te vragen voor 
experts 

 

Roel geeft aan dat we als bestuur gaan kijken wat we met de feedback kunnen 
en doet nogmaals een oproep als iemand iets actief wil betekenen 
 

4 Begroting 2025 (Joop Kunst) 
• Realisatie activiteiten post is vaak lager dan begroot. We hebben 

overwogen om het weg te halen, maar nu hebben we in ieder geval de 

ruimte 
• Vraag uit de zaal (Nol); Hoe ga je 90k sparen in 5 jaar op dit tempo? 

Hiervoor hebben we extra bijdrage nodig van landelijk/of de fractie. Dit is 
afgelopen keer ook zo gebeurt. 



• Vraag uit de zaal (Ariëtte); Hoe was het budget vorige keer zo hoog? Door 
extra geld van landelijk. PvdA heeft vaak veel meer geld lokaal, wij krijgen 
meer van landelijk, wat kosten effectiever werkt. 

• Vraag uit de zaal; Waar komen donaties terecht? Op onze rekening, via 
landelijk 

• Vraag uit de zaal; Waar staat njb voor? Nieuwjaars borrel 
• Wanneer is deze? Roel antwoordt; in Februari samen met debat café, 

omdat er al veel activiteiten in januari staan 
• Vraag uit de zaal (Winnifred); 50k in 2023, betekent dat dat de bijdrage 

van landelijk in die 15k zit, kunnen deze worden gesplitst? De 35k is extra 
bijdrage landelijk en giften. In vorige plv is dit in meer detail besproken.  

• Vraag uit de zaal (Winnifred); Wordt er elke 4 jaar afgeroomd? Joop 
beaamt dit 

• Vraag uit de zaal (Winnifred); moeten we zelf vragen voor een extra 
bijdrage van landelijk? Dit gaat in overleg 

• Vraag uit de zaal; Is er in 2024 en straks in 2025 niks anders bijgekomen 
dan landelijke bijdrage? Inderdaad; en mogelijk nog iets van donaties 

• Vraag uit de zaal; De inkomsten zijn veel hoger dan uitgaven. Waar komt 
dat verschil terecht? En is het problematisch dat je steeds minder geld 
hebt. Overgebleven geld komt in het verkiezingsfonds. Lagere inkomsten 

zijn nu geen probleem als we tijdens de verkiezingen weer een extra 
bijdrage krijgen 

• Vraag uit de zaal; Is het nodig dat we nu op een dure plek zitten? 
Het is lastig om een goede locaties te vinden, en sinds corona zijn locaties 
duurder. Samen vergaderen beperkt de keuze verder. 

• Oproep vanuit de zaal (Winnifred); Mocht je een goede plek weten, geeft 
dat vooral aan. Bereikbaarheid is ook belangrijk 

• Vraag uit de zaal (Kees Justus); Is er een verschil tussen afdrachten voor 
PvdA en GL? GL afdracht statenleden is lager. Sinan; Dit zijn dilemma’s 
waar landelijk ook mee te maken heeft en volgen uit statuten. Voorheen 

was er ook eigen losstaande afdracht/pot voor cadeaus/borrels. Nu gaat dat 
informeel/is daar geen potje voor. Percentage ligt nu rond de 10-15%, ook 
voor bestuurders 

• Vraag uit de zaal (Menno); Wat hebben we op de balans staan? Joop geeft 
aan de cijfers niet bij de hand te hebben 

• Vraag uit de zaal; Zijn er plannen voor acties van leden? Op dit moment 
niet, maar er is wel geld voor gereserveerd 

• Vraag uit de zaal (Winnifred); Zou het goed zijn een nieuwe 
ledenbijeenkomst te organiseren? Meerdere aanwezigen in de zaal geven 
aan dit een goed idee te vinden 

• Vraag uit de zaal; Waarom krijgen we geen rente? Net weer een 
spaarrekening geopend, dus nu nog nauwelijks rente van gehad 

• Vraag uit de zaal (Roderick); Is er ook rekening gehouden met afdracht 
voor mensen die normaal van een uitkering moeten rondkomen? Ja, je kan 

vrijstelling vragen 
• Vraag uit de zaal (Sinan); kunnen we meer op basis van plannen en ideeën 

begroten i.p.v. ervaring afgelopen jaren? De begroting geeft wel meer 

ruimte voor nieuwe plannen/ideeën. Soms gebruiken we dit om activiteiten 
van afdelingen te steunen als ze ons doel helpen 

• Opmerking uit de zaal (Winnifred); Afdelingen kunnen ook aanvraag doen 
bij het afdelingsfonds 
 

De begroting wordt per acclamatie goedgekeurd 

 

5 Rondvraag & w.v.t.t.k. (Roel) 

Opmerking uit de zaal; Als we hier volgende keer weer zitten, is het handig om 
een beter route binnen het gebouw te beschrijven in de uitnodiging. 
 

6 Afsluiting (Roel) 

Roel sluit de vergadering af. Later op de middag wordt er samen vergaderd 
samen met de PvdA. 

 


